
 

Skolebestyrelsesmøde Nordstrandskolen      
Mødet afholdes onsdag den 29. maj 2024  

kl. 18.00-21.00 i Konferencelokalet på skolen. 

 

OBS. Der serveres aftensmad fra kl. 17.45  

 

Forældrerepræsentanter: Carsten Friis Toft 

(formand), Mette Thesbjerg Klint (næstformand), 

Thomas Holte, Cathrine Haarup Handryziak, 

Stine Prammann, Martine Bentsen og Mette de 

Fine Licht 

 

Kommunalbestyrelsen: Henrik Løwenheim 

Kjærsvold-Niclasen 

 

Skoleleder: Claus Peter Andersen 

Administrativ leder: Jacob Rønlev Kaarsted 

 

Medarbejderrepræsentanter: Gabriel Øberg og 

Thomas Søndergaard Petersen 

 

Elevrepræsentanter: Valdemar Alstrup-

Berentzen (9D) og Elliot Gundelund Siersbøl 

(9C) 

 

Fraværende: Cathrine. Carsten mødte kl. 18.25 

og Henrik gik kl. 19.45. 

 

Dagsorden: 

 

 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Godkendt 

 

Referatet bliver fremover kortere og kun 

beslutninger og holdninger skal være med. Efter 

hvert punkt samler vi op på punktet og bliver enige 

om, hvad der skal stå i referatet, inden vi går videre 

til næste punkt. 

Referatet sendes stadig væk til godkendelse hos 

bestyrelsens medlemmer. 

 

2. 

 

Valg af ordstyrer 

 

Mette K blev valgt 

3. Meddelelser fra: 

 

18.00 – 19.00 

Orientering 

 

 

 Formanden  Status fra Rådgivende skoleorgan 



 En stor del af mødet for 2 uger siden drejede 

sig om Dragørmodellen. Der er stor modstand 

mod modellen blandt skolebestyrelserne og 

tillidsrepræsentanterne, fordi det giver stor 

økonomisk usikkerhed ift. at kunne planlægge. 

En anden del af mødet handlede om 

samarbejde på tværs af de tre skoler. 

Der blev også informeret om den nye 

folkeskolelov. Nogle af hensigterne med loven 

er fine, men der følger ikke penge med, så det 

kan være svært at se, hvordan det skal 

implementeres. 

 

 Skolen  

 

 Skr. prøver og mundtlig eksamen 

De skriftlige prøver er gået godt. 8. klasserne 

har været til praktisk prøve i sidste uge. 9. og 

10. er kommet i gang med prøverne i denne 

uge. 

Dimissionen foregår i idrætssalen i år.  

Sidste skoledag den 17. maj 

Gik godt også med vandkampen, selv om der 

var stor aldersforskel på deltagerne. 

Ansættelsesudvalg – Martine og Gabriel 

deltager i samtalerne i morgen torsdag den 

30/5. 

Ny skolelov – proces 

Loven træder i kraft fra skoleåret 2025/26. Så 

vi har et helt år til at forberede de nye tiltag. 

Den nye lov betyder, at der er ting vi skal gøre 

anderledes. Det bliver spændende og 

udfordrende. 

Besøg af arbejdstilsynet 

I onsdag den 22. maj havde vi uanmeldt besøg.  

Vi fik ingen påbud. 

Cromebooks 

Datatilsynet har en sag med alle kommunerne 

om vi fremover må bruge Cromebooks. Vi 

afventer om vi efter sommerferien stadig må 

bruge dem. I starten af juni ved vi om vi skal 

sætte en plan i brug hvis vi ikke må bruge dem. 

 

 Lærerne 

 

 Der er en lettelse blandt lærerne at 

besparelserne tilsyneladende er udsat. 

Det var efter lærernes opfattelse en god sidste 

skoledag uden skum. 

 

 Eleverne 

 

 Eleverne har fundet et bud på et ur, der skal 

hænge på ydervæggen af idrætssalen. 

Tilbuddet sendes til ledelsen og finansiering 

søges gennem støtteforeningen. 



 

 Udvalg 

 

 Principper 4 og 5 (samarbejdet mellem skole 

og hjem og sprogbrug i forhold til 

meddelelsesbog) 

Forslag til ændringer til principperne bliver 

fremlagt og drøftet på næste SB-møde. 

Udvalget for boldbanen tager kontakt til 

kommunens Vej- og Gartnerafdeling, for at få 

en aftale om, hvordan banen kan plejes. 

 

 Kommunalbestyrelsen 

 

 På næste BFKU-møde skal der tages stilling til, 

hvad nogle af midlerne til inklusion skal bruges 

til. 

Specialklassen på Blushøj øges til 15 elever i 

næste skoleår.  

Der bliver lavet lyssignal på Nordre Dragørvej 

tæt på stien.  

 

 PAUSE 19.00 – 19.05 

 

 

4. Trivselsmålingen 

 

 

19.05 – 19.35 Bilag 1. Skolerapport 0-3. klasse 

Bilag 2. Skolerapport 4-9. klasse 

Bestyrelsen drøftede målingen. Målengen er 

positiv og matcher det indtryk som skolen har. 

Det er overraskende at toiletterne fylder så 

meget, taget i betragtning af at de er 

nyrenoverede. det undersøger vi. 

Generelt er det gode resultater som skolen kan 

være tilfreds med.  

 

5. Valg til SB 19.35 – 19.45 Orientering fra udvalg 

Cathrine stopper til sommer.  

Nyvalgt for 4 år er Christine Colding 

Holmsgaard, der starter efter sommerferien. 

Det er sidste møde for Valdemar og Elliot. 

Skolebestyrelsen takkede dem for indsatsen. 

 

6. Vikarudgifter 19.45 – 20.05 Bilag 3. Vikarudgifter 2022-2024 

Vikarudgifterne er faldet med 12 % hvis man 

sammenligner perioden 1/10-22 – 31/3-23 med 

perioden 1/10-23 – 31/3-24. Størst er faldet på 

SFO’en. 

Til trods for at der har været nogle langtidssyge 

i 23-24 og vi har brugt flere midler på 

inklusion/AKT (godt en kvart mio. kr.) har vi 

formået at holde det samlede forbrug nede. 

Samtidig har vikardækkeren lavet et godt 

stykke arbejde. 

For hele 2024 ser det pt. ud til, at vi holder 

budgettet på 2 mio. kr. 



 

7. Valgfag for 9. årg. 20.05 – 20.15 Bilag 4. 9. årgang valgfag 24-25 

Der kan næste år vælges mellem 

- Matematik – et fagligt brush up 

- Sprog og mindfulness 

- Klar til livet 

Der vælges 2 fag for ½ år ad gangen. Man kan 

ikke vælge det samme fag to gange. 

Pga. den nye skolelov bliver det sidste år vi 

selv laver valgfag i denne her form. 

Skolebestyrelsen synes det var tre gode emner 

til valgfag. 

 

8. Besparelser fremadrettet 20.15 – 20.35 Skolebestyrelsesformanden orienterede om, at 

beslutningen omkring indførelse af et nyt 

ringetidssæt, som blev besluttet på seneste 

skolebestyrelsesmøde, med det formål at finansiere 

den besparelse, som forvaltningen havde pålagt 

skolen, stadig gælder. Selve implementeringen af 

det nye ringetidssæt blev udskudt til næste skoleår, 

efter at politikerne meldte ud, at de har fundet en 

anden finansiering til den konkrete besparelse.  

På baggrund af drøftelsen af punktet besluttede 

bestyrelsen at der skal tages stilling til 

ringetidssættet igen, hvilket vil ske på første møde 

efter sommerferien, hvor konsekvenserne ved 

beslutningen belyses nærmere.  

 

9. Eventuelt 

 

20.35 – 21.00 Stine nævnte, at til sidste skoledag blev der på 

cykelruten serveret alkohol til eleverne. 

Claus orienterede om en sag om fund af piller, 

der blev overgivet til politiet. 

 

 

 

Kommende møder: 

 

 


